
 

 

1 

 

Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

  VI. Saziv  

Prolećna sesija  

 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni razvoj 

Sednica br. 35/2018 

Priština,  10.7.2018, u  11:00 časova  

Sala Skupštine, sala N-10  

 

Z A P I S N I K  

 

Na sednici su učesetvovali: Sala Berisha Shala, predsednica, Hykmete Bajrami, Memli 

Krasniqi, Gani Dreshaj, Bilall Sherifi i  Duda Balje, članovi. 

  
Odsutni: Dardan Sejdiu, prvi zamenik predsednika, Adem Hoxha, drugi zamenik predsednika, 

Liburn Aliu, Glauk Konjufca, i  Mimoza Kusari – Lila, članovi. 

 

Pozvan:  Gani Jashari, predsedavajući Borda direktora sistema operatora, transmisije i tržišta -    

– KOSTT A.D.  

 

Učesnici -  Vebih Zariqi, Ilir Shala, Kadri Kadriu, Nebih Haziri i Visar Hoxha-KOSTT; Dardan 

Abazi-INDEP; Gentian Berbati–KDI, i Valbona Bytyçi–Ekonomija Online.  

 

Podržno osoblje Komisije: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti, Veton Raci i 

Nurie Morina. 

 

Sednici je predsedavala: Sala Berisha Shala, predsednica Komisije. 

 

DNEVNI RED 

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 03.07.2018 

3. Razmatranje Izveštaja sa preporukama  o Nacrtu zakona o izmeni i dopuni Nacrta 

zakona o delokrugu Ministarstva infrastrukture; 

4. Razmatranje Godišnjeg izveštaja operatora sistema, transmisije i tržišta – KOSTT. 

A.D. za 2017. godinu; 

5. Razno. 

 

Predsednica je konstatovala da su ispunjeni uslovi za početak rada Komisije i otvorila sednicu 

prema dnevnom redu. 
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1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmene.  

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 03.07.2018 

 

Zapisnik sa sednice od 03.07.2018, je usvojen bez primedbi.   

 

3. Razmatranje Izveštaja sa preporukama  o Nacrtu zakona o izmeni i dopuni Nacrta 

zakona o delokrugu Ministarstva infrastrukture  

 

Predsednica -  je informisala članove Komisije da stalne komisije nisu dale neki predlog ili  

primedbu o Nacrtu zakona o izmeni i dopuni Nacrta zakona o delokrugu  Ministarstva 

infrastrukture, s toga, prema proceduri izveštaje sa preporukama treba dostaviti na drugo čitanje 

u Skupštini.  

 

Hykmete Bajrami  -  je rekla da nije bilo nikakav predlog niti preporuka  stalnih komisija,  ali 

imamo jednog amandmana predloženog od poslanika Korab Sejdiu, o Nacrtu zakona  o 

vozačkoj dozvoli, podnet je na bazičnom zakonu a ne na Nacrtu zakona. G. Sejdiu je rekao da je 

Komisija za zakonodavstvo  podržala njegovog amandmana i predložio da i ova Komisija daje 

podršku.  

 

Memli Krasniqi  -  je rekao da ovde se radi  o proceduralnim pitanjima a ne o sadržinskim i 

bilo bi dobro izmeniti  dosadašnje prakse. Predložio je  da se dostavlja amandman ali bez 

podrške Funkcionalne komisije.  

 

Kryetarja  - je rekla da na osnovu stava Komisije za zakonodavstvo i u prethodnim sazivima, 

na osnovu  Poslovnika Skupštine nije dozvoljeno da se podnose amandmani na bazičnom 

zakonu, dileme su  oko procedure a ne sadržinske.   

 

Sa  4 (četiri) glasova  protiv i  2 (dva) za nije podržan amandman  Korab Sejdiu. 

 

Nakon debate, Komisija je jednoglasno donela sledeći: 

  

Zaključak  

 

I. Usvajaju se  izveštaji sa preporukama o Nacrtu zakona o izmeni i dopuni Nacrta zakona 

o delokrugu Ministarstva infrastrukture, i to:  

 

1. Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br.  2003/11 o putevima;  

2. Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 05/L-088 o pravilima drumskog saobraćaja;  

3. Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br.  04/L-183 o zemljišnom prevozu opasnih robi;  

4. Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br.  04/L-179 o drumskom prevozu; 

5. Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br. 04/L-063 o železnicama Kosova; 

6. Nacrt zakona o izmeni i dopuni Zakona br.  05/L-064o vozačkoj dozvoli. 
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2. Izveštaje sa preporukama procesiraju se Skupštini na drugo čitanje.  

 

4. Razmatranje Godišnjeg izveštaja operatora sistema, transmisije i tržišta – KOSTT. 

A.D. za 2017. godinu 

 

Predsednica -  je naglasila da smo  Godišnjeg izveštaja za 2017. godinu operatera sistema, 

transmisije i tržišta – KOSTT A.D:, dobili blagovremeno i prema proceduri danas je u procesu 

razmatranja u Komisiji. Predsednica je zahvalila instituta INDEP za  izvršene analize o ovom 

izveštaju, ona je za ovu tačku za izveštavanje je  pozvala predstavnika KOSTT, g. Gani Jashari, 

kojem je dala reč za  podnošenje uvodnog izlaganja.  

 

Gani Jashari, predsedavajući Borda direktora  operatera sistema transmisije i tržišta – 

KOSTT -  A.D,  - je rekao da je 2017. godina obeležila dinamičan rad  u  aktivnostima  u 

zaključivanju investicionih projekata, kao i otvaranju tržišta  električne energije. Tokom 2017. 

godine završeni su  investicioni projekti finansirani od Nemačke Banke za razvoj (faza IV-V), 

kojima su povećani  kapaciteti transmisije i ispunjavanje kriterijuma bezbednosti operisanja. 

KOSTT takođe je obeležila značajan progres u implementaciji mera za otvaranje tržišta 

električne energije, prema naj novijim zakonskim zahtevima  energije i obavezama Vlade 

Kosova u okviru procesa regionalnih integracija. Poseban izazov za KOSTT je i tokom ove 

godine nastavljena  ne ispunjavanje Sporazuma priključenja KOSTT– ENTSO-E, što je 

onemogućilo uključenje u operisanju linije od 400 kV Kosovo – Albanija, kao i onemogućila 

ispunjavanje drugih obaveza KOSTT– a. U smislu drugih operacionih poslovnih parametara  

KOSTT je imala dobru tehničku perfomansu u okviru utvrđenih normi, koje su prethodile od 

preventivnog održavanja,  dok u finansijskom pogledu  i mada  u poslednjem periodu  KOSTT 

je izložen prema  efektima svoje vanjske kontrole preduzete su mere za  minimiziranje ovih 

uticaja. Tokom 2017. godine glavni indikatori  operacione i finansijske performanse su 

pozitivni, s toga može se reči da je KOSTT postigla svoje pretpostavljene ciljeve na osnovu  

Plana biznisa za 2017. godinu. Bord direktora KOSTT je redovno  procenila ove indikatore, 

koji su bili deo  Redovnih tromesečnih izveštaja. Bord direktora u ispunjavanju zadataka 

nadgledanja u kontinuitetu je razmotrila operacione i poslovne poglede KOSTT i dala uputstva i 

saveta menadžmentu. Bord direktora  je posvećen da unapredi poziciju KOSTT na Kosovu i 

regionu kako bi  KOSTT bila u ravnopravnim pozicijama sa srodnim preduzećima. Tokom 

2017. godine, Bord direktora KOSTT je održao ukupno  13 (trinaest) redovnih sednica,  i dva 

(2) vanredne sednice. Bord direktora takođe je održala i Opštu godišnju sednicu  sa  

akcionarima. Dok Komisija za reviziju je tokom 2017. godine je održala 11 (jedanaest) sednica. 

Izveštaj  sadrži  detaljne tehničke i finansijske podatke koje će u vezi s tim izveštavati  

odgovorna lica.  

 

Gani Dreshaj  -  je pitao ko drži linije visokog napona iz istoka do Crne Gore i trafo stanice u 

čijem su vlasništvu, KOSTT: ili KESCO? 

 

Hykmete Bajrami – je ostavila nekoliko pitanja: U izveštaju spoljnog revizora za 2017. 

godinu, kod troškova članova Borda direktora, u izveštaju su evidentirani  da ste dobili dodatke 

za perfomansu preduzeće,  koji zakon i koji član ste koristili za izdvajanje ovih dodataka? koja 
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je najniža i najveća plata u KOSTT-u? ističe se da su zaposleni preko 100 radnika, da li su 

zaposleni na osnovu konkursa, da li je vođen intervju za ove zaposlene? zašto je razrešen 

dužnosti šef izvršenja KOSTT u 2017. godini iz kojih razloga i zašto do sada nikada niste dali  

objašnjenja? 

 

Predsednica -    je pitala kada je razmotren izveštaj KOSTT za 2016. godinu, Komisija je dala 

nekoliko preporuka  koliko  su sprovedene i koje mere ste  preduzeti  do sada? 

 

Ilir Shala -  šef izvršenja  KOSTT-a je dao odgovore u vezi sa održavanjem linija visokog 

napona iz Istoka  do Crne Gore. On je rekao da se vrši nadgledanje shodno politike KOSTT-a sa 

svim međunarodnim standardima za trafo stanice i rekao je da su one menadžiraju na visokom 

nivou od KOSTT, dok  one iz nižeg nivoa od  KESCO. Za spoljnog revizora, rekao je da imamo  

izveštaja spoljnog revizora koji je pozitivno ocenio rad KOSTT-a. Za broj zaposlenih, je rekao 

da ne stoji ovaj broj, ima zaposlenih ali jedino na osnovu objavljivanog konkursa.  Za visinu 

plate, rekao je da izvršena na osnovu  pozicija koje imaju svi zaposleni u KOSTT-u. Za 

razrešenje bivšeg  šefa izvršenja u 2016. godini, rekao je da se ovaj predmet sada nalazi u sudu. 

Za date preporuke od strane komisije, rekao je da članstvo  KOSTT-a u  ENTSO-E se razgovara 

i za ovu temu  imamo  međunarodnu podršku, pogotovo iz Nemačke, ali Srbija  sprečava 

članstvu KOSTT-a, budući da ne sprovodi  potpisane sporazume. U vezi sa odlukom  RUE-a za 

inkasiranje energije na severu Kosova, rekao je da se ne vrši inkasiranje električne energije na 

tom delu. Mi smo obavili sve aktivnosti, ali ponovo  je Srbija ona što na osnovu sporazuma 

treba da registruje  jednu  kompaniju u institucijama Kosova za inkasiranje potrošene energije,  

i da ne sprovodi  okvirnog zakona.  

 

Hykmete Bajrami  -  je rekla da niste dali odgovor na pitanje o visini plata koja je naj niža i 

najveća plata u  KOSTT?  i projekat za izgradnju  “Termocentralit Kosova e re” da li ste dali 

podršku? 

 

Ilir Shala -  je  odgovorio  na pitanja:  Visina plate  je shodno zadacima i odgovornostima koje 

obavljaju u ovim pozicijama,  najniža plata je 500 € a najviša je  2500 €. Projekat izgradnje .   

“Termocentralit Kosova e re”,  je rekao da su podržali  i njegova izgradnja je dobrodošla za 

energiju.  

 

Visar Hoxha  iz  KOSTT-a - ,  je odgovorio na pitanjima preporuke Komisije, rekao je da su 

one obuhvaćene u izveštaju za 2017. god., za plate i bonuse kao i dodatke za performanse 

preduzeće, rekao je da je doneta odluka nakon vođenje konsultacija sa stranim stručnjacima 

koje su izradili zakon.   

 

Hykmete  Bajrami – u vezi sa ovim izveštajem, imam nekoliko zahteva, niste dali nikakvo 

obrazloženje za bonuse za borda direktora kako su izvršene ove nadoknade i na čijoj zakonskoj 

osnovi, s toga je sugerisala da u komisiji će biti rezervisana  prilikom davanja glasa za ovaj 

izveštaj.  

 

Memli Krasniqi – je rekao da data obrazloženja nisu dovoljna, ali do sada  sva javna preduzeća 

dobili su  bonuse  zbog performanse i od sada pa nadalje bonuse moramo regulisati Zakonom o 

platama, ili Zakonom o javnim preduzećima u pogledu performanse određenog preduzeća.  
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Bilall Sherifi – je rekao da  argumenat zašto su dati bonusi su  smešni, s toga ovo pitanje treba 

regulisati u celini sa zakonom za sve kategorije zaposlenih.  

 

Nakon debate, Komisija sa  5 (pet) glasova za i  1 (jedan) protiv, donela sledeći:  

 

Zaključak  

 

I. Usvaja se Godišnji izveštaj operatora sistema, transmisije i tržišta  – KOSTT A.D., za 2017. 

godinu.   

II. Preporučuje se Skupštini da usvoji Godišnjeg izveštaja  operatera sistema, transmisije i 

tržišta  – KOSTT A.D. za 2017. godinu. 

III.  Obrazloženje Izveštaja sa preporukama podneće poslanica  Sala Berisha- Shala, 

predsednica Komisije.  

 

5. Razno 

 

Tekuća pitanja 

 

Predsednica  -  je informisala članove Komisije u vezi sa  održanom radionicom    u vezi 

projekta – statuta Trepče A. D., i ovaj nacrt je izrađen  sa predlozima koji će se podeliti 

članovima Komisije.   

 

 

Sednica je završena u 13:00 časova.  

 

Pripremila: 

Jedinica za podršku Komisije    

                                                                                                        Predsednica Komisije,                                                                

                                                                                                              --------------------------- 

                                                                                                              Sala BERISHA SHALA                                                   


